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سرپرست فرمانداری رفسنجان با دستور وزیر 
کشور برکنار شد

   خبــر اول اینکــه، روز گذشــته در حالی که هنوز ســاعاتی از دســت به 
دســت شدن فیلم پاســخ ناشایست فرماندار رفســنجان به پرسش یک 
خبرنگار نگذشــته بود، اعضای دولت از وزیر کشــور تا ســخنگوی دولت و 
نیز مدیرکل مطبوعات داخلی به آن واکنش نشــان دادند. در نخســتین 
واکنش به این اتفاق مدیرکل مطبوعات داخلی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در صفحه مجازی اش نوشت: »دهان خبرنگار می زنید؟ قرار بود 
مردم ولی نعمت مسئولان باشــند، خبرنگار هم صدای مردم و گوش و 
چشــم مردم اســت«. احمد وحیدی وزیر کشــور نیز بلافاصله در تماس 
تلفنی با اســتاندار کرمان، دستور عزل سرپرست فرمانداری رفسنجان را 
صادر کرد. وزارت کشور در اطلاعیه ای پیرامون این دستور عزل تأکید کرد: 
»گفتمــان دولت مردمی و عدالت محور آیت الله ســید ابراهیم رئیســی 
ایجــاب می کند که مدیران آن ضمن داشــتن روحیــه مردمی و جهادی، 
نســبت به تعامــل و تکریــم آحاد افــراد جامعه اهتمام داشــته باشــند. 
همچنین انتظار می رود اصحاب رسانه بیش از پیش با رویکرد حرفه ای 
خود بویژه در طرح پرسش، مسئولان را در مسیر توسعه و پیشرفت کشور 
یــاری دهنــد«. علی بهــادری جهرمی، ســخنگوی دولت نیز در حســاب 
توئیتــری خود در واکنش به این ماجرا دســتور برکنــاری فرماندار خاطی 
از ســوی وزیر کشــور را اقدامی به موقع در راســتای حفظ حرمت جامعه 
رسانه ای دانســت و با تأکید بر اینکه دوران  بدزبانی با خبرنگاران  گذشته 
اســت، نوشــت: »مردمی بودن، پاسخگویی و حفظ کرامت خبرنگاران از 

سوی دولتمردان ضروری است.«

تکذیب خبرسازی اصلاح طلبان درباره پهنای 
باند شرکت مخابرات

  خبر دیگر اینکه، ساعاتی قبل و پس از موضع گیری سخنگوی دولت 
درخصــوص وضعیت ســرعت اینترنــت، منابع خبــری اصلاح طلب با 
بازنشــر یک مصاحبه قدیمی، مدعی تکذیب ســخنان بهادری جهرمی 
از ســوی شــرکت مخابرات شــدند. یک کانــال خبری با زیر ســؤال بردن 
توضیحات ســخنگوی دولت درخصوص عدم توسعه شبکه زیرساخت 
در دولــت روحانــی، با اســتناد به همیــن مصاحبه قدیمی مدعی شــده 
کــه مشــکل اینترنت ثابــت به دلیل عــدم تأمین پهنــای باند مــورد نیاز 

مخابرات از سوی شرکت زیرساخت است. 
به گزارش رجانیوز، ساعاتی بعد  این خبر با مصاحبه مدیرکل ارتباطات 
و امــور بین الملــل شــرکت مخابــرات ایــران تکذیــب شــد. محمدرضــا 
بیدخام با بیان اینکه تأمین پهنای باند مصرفی شرکت مخابرات ایران 
در وضعیت عادی قرار دارد، اعلام کرد: با همکاری شــرکت زیرســاخت 
و وزارت ارتباطات  و فناوری اطلاعات و به رغم افزایش مصرف کاربران 
در روزهــای اخیر، درحال حاضر مشــکلی در تأمین پهنای باند اینترنت 

شرکت مخابرات ایران وجود ندارد. 

وزیر ارتباطات پیشنهاد افزایش پهنای باند را 
داده بود نه محدودیت اینترنت

  شــنیدیم کــه، کانــال »تبیــان آنلاین« که خبــر جعلــی »محدودیت 
اینترنت بین الملل با موافقت مقامات عالی دولت« را منتشر کرده بود، در 
مطلبی جدید خبر قبلی را اصلاح کرد. این کانال در اصلاحیه خود آورده 
است: »پیگیری های جدید تبیان نشان می دهد که در جلسه اخیر شورای 
عالــی فضای مجــازی، زارع پور وزیر ارتباطات پیشــنهاد افزایش ترافیک 
اینترنــت را ارائه داده بود که این خواســته با عــدم موافقت اکثریت اعضا 
روبرو شــد؛ تنها یکی از اعضای حاضر در جلســه با این تصمیم موافقت 
کرده است. در نهایت حاضرین جلسه تصمیم قطعی درباره درخواست 

وزیر ارتباطات را به بررسی کارشناسی در کمیتۀ دیگری منوط کردند.«

 بازداشت یکی از مدیران استان قزوین 
به اتهام اختلاس

  بــا خبر شــدیم کــه، در جریان مبــارزه با فســاد ســازمان یافته مالی 
مدیران و کارکنان دولتی، با ورود و اســتقرار بازرسان بازرسی کل استان 
قزویــن و صــدور دســتور قضایــی، یکــی از مدیران اســتان بــا اتهامات 
اختلاس و تصرف غیرقانونی بازداشت شد. بنا بر اعلام روابط عمومی 
بازرســی کل اســتان قزوین، پرونده هــای متخلفان مربوطــه به منظور 
تکمیل تحقیقات و شناسایی سایر عوامل دخیل در موضوع همچنان 
باز است و تحت رسیدگی قضایی قرار دارد. در هفته گذشته با گزارش 
بازرســی کل اســتان قزوین یکی از مدیران اســتان هم به اتهام ارتشــاء 

تحت تعقیب قرار گرفت.

 35 هکتار از سواحل استان بوشهر رفع
 تصرف شد

  دســت آخــر اینکه، معــاون امــور عمرانــی اســتاندار بوشــهر از رفع 
تصــرف ســواحل خلیــج  فــارس در اســتان بوشــهر خبــر داد و گفــت: در 
این راســتا بــا اقدامات هماهنگ با دســتگاه قضــا، ۶ کیلومتر از ســواحل 
این اســتان به مســاحت ۳۵ هکتار رفع تصرف شــد.  به گزارش تســنیم، 
محمــد هادی رســتمیان با اشــاره بــه آزادســازی حریم 60 متــری دریا با 
دســتور رئیس جمهــور خاطرنشــان کــرد: در 20 روز گذشــته 26 هکتــار از 
حریم ســاحل این اســتان رفع تصرف شد و امروز در اقدامی هماهنگ با 
همکاری دستگاه قضا، 6 کیلومتر دیگر از سواحل این استان به مساحت 
۳5 هکتار رفع تصرف شــد. وی با بیان اینکه تاکنون بخش قابل توجهی 
از اراضی ساحلی در حریم 60 متری دریا آزادسازی شده اند تصریح کرد: 
با ادامه عقب نشینی از حریم 60 متری دریا، اراضی رفع تصرف شده در 

اختیار مردم قرار گرفته است.

»ایران« از عدم تصمیم گیری طرف غربی برای ارائه تضمین در مذاکرات وین گزارش می دهد

موضوعات باقی مانده، خط قرمز ایران
گروه سیاسی/ ایستادگی ایران بر مطالبات 
قانونی و مشروع مردم کشورمان باعث شد 
تا امریکایی ها زیاده خواهی های سال های 
گذشــته و حتــی خواســته های فرابرجامی 
خــود در مذاکــرات ویــن یــک تــا شــش را 
کنار بگذارنــد. خواســته های دولت امریکا 
درخصوص مســائل منطقه ای و موشکی 
درحالــی پــس از خــروج امریــکا از برجــام 
انجام شــد که اکنون دیگر محلی از اعراب 
نــدارد. حتــی پیشــنهادهای ناچیــز امریکا 
در مذاکــرات ویــن در زمــان دولت ســابق 
کشــورمان، ماننــد تعلیــق غنی ســازی 20 
درصد فقط در ازای مبلغ یک میلیارد دلار 
که علی واعظ، مســئول میز ایــران در گروه 
امریکایــی بحــران فــاش کرده بود، نشــان 
می داد که این کشــور با وجود تغییر دولت 
امریکا و رفتن ترامپ از کاخ سفید هم قصد 
نداشته که واقعیات را به طور کامل بپذیرد. 
این پیشنهادهای امریکا در زمان عراقچی 
باعث شد تا رهبر انقلاب آن را »متکبرانه« 
و »تحقیرآمیــز« توصیــف کننــد که »حتی 
ارزش نگاه کردن هم ندارد.«تغییر گفتمان 
حاکــم بر کشــور و خارج شــدن مذاکرات از 
محــور اصلــی حکمرانی و حتی سیاســت 
خارجــی ایران در کنار پیشــرفت های قابل 
توجه هســته ای، باعث شــد تا پیــام اقتدار 
بــه جهان مخابره شــود. این پیام از ســوی 
کشــورهای مختلف دریافت شــد که ایران 
فقط در قبال رفع مؤثر تحریم، تضمین و 
راســتی آزمایی تعهدات خــود در برجام را 

انجام خواهد داد.
ë موضوع اوکراین و مسأله هسته ای

همزمــان با مذاکرات ویــن، اختلافات 
ناتو و امریکا با روسیه نیز اوج گرفته است. 
بــا وجــود اینکه امریکا نســبت بــه هر گونه 

اقدام روســیه در قبال اوکراین هشدار داده 
اســت، ایــن کشــور اســتقلال دونتســک و 
لوهانســک را به رسمیت شناخت و عملًا 
به کی یف هشــدار داد که از پیوستن به ناتو 
خــودداری کنــد. امریکا کــه در دوران افول 
خود به ســر می برد، بجز تهدید به تحریم 
هیــچ اقدامی انجام نــداد و نشــان داد که 
دوران ابرقدرتی این کشــور گذشــته است. 
تیم دیپلماسی کشورمان در چنین زمانی 
کــه امریکا در برابر خواســته های مشــروع 
ایران که از ســوی جامعه جهانی نیز مورد 
حمایت قرار گرفته است، می تواند با عدم 
توجه به سناریوهای سیاسی امریکا تنها بر 

حقوق مردم کشورمان پافشاری کند.
ë انعطاف و ابتکار ایرانی

حســین امیرعبداللهیــان در گفت وگو 
بــا شــبکه ســی ان ان در حاشــیه کنفرانس 
امنیتــی مونیــخ به تشــریح ایــن موضوع 
پرداخته که ابتکارعمل ایران با ابتکارعمل 
طــرف مقابل پاســخ داده نمی شــود. وی 
گفتــه اســت: بــرای آنکــه به توافــق خوب 
نزدیــک شــویم از طــرف هیــأت ایرانــی، 
ابتکارات و انعطاف زیادی نشان داده شده 
اســت. اکنــون نوبــت امریــکا و طرف های 
غربی اســت کــه ابتکار و انعطافــی از خود 
نشــان دهنــد. ابتــکار و انعطــاف طــرف 
غربــی می توانــد مذاکــرات را در کمتــر از 
چنــد ســاعت یــا چنــد روز بــه ســرانجام 
برســاند.  وزیرامورخارجــه در واکنــش بــه 
ادعای دولت بایدن در حسن نیت داشتن 
در مقابــل ایــران اضافه کرد: آقــای بایدن 
تــلاش دارد تــا از طریــق میانجی هــا به ما 
بگوید که حســن نیت دارد و از طرف دیگر 
آقــای رابرت مالی در میز مذاکرات از خود 
انعطــاف نشــان نمی دهد. ایــن در حالی 

اســت کــه امریکایی هــا در برجــام اخــلال 
ایجــاد کردنــد، لــذا اکنــون باید مســئولانه 
مســئولیت ایــن کار را بپذیرنــد و انعطاف 
لازم را از خود نشــان دهند تا این مذاکرات 

به یک توافق قطعی منجر شود.
امیرعبداللهیــان اضافــه کــرد: آقــای 
بایدن نمی تواند هم از حســن نیت حرف 
بزنــد و هم در طــرف مقابل، تنها در طول 
چند ماه گذشته، در سه نوبت تحریم های 
و  حقوقــی  اشــخاص  علیــه  را  جدیــدی 
حقیقــی ایــران اعمــال کنــد. ایــن بدیــن 
مفهوم اســت که آقــای بایدن نیــز همان 
راه ترامپ یعنی اعمال تحریم ها را ادامه 
می دهــد، آن هم در حالــی که صحبت از 

بازگشت به برجام کرده است.
رئیس دســتگاه دیپلماســی کشورمان 
بیان داشــت: ما نمی توانیــم این تناقض 
در گفتــار و رفتــار را درک کنیــم. مقامــات 
امریکایی صحبت از حســن نیت می کنند 
و ســپس تحریم هــای جدیــدی علیــه مــا 
اعمــال می کننــد؛ بنابراین ما ایــن حق را 
داریــم که آنها را بر اســاس رفتارهایشــان 

مورد قضاوت قرار دهیم.

ë هشدار امیر عبداللهیان
رئیس دســتگاه دیپلماسی در تشریح 
از  ایــران  اســلامی  جمهــوری  انتظــارات 
امریــکا در جریــان مذاکرات ویــن، گفت: 
چندیــن موضــوع باقــی مانــده اســت که 
جــزو خطــوط قرمــز ما هســتند. مــا هنوز 
در موضــوع تضمیــن نتوانســته ایم یــک 
از طــرف  ابتکارعملــی و قابل اعتمــاد را 
امریکایی دریافت کنیم. ما معتقد هستیم 
حــوزه  در  چــه  موضوعــات  تمامــی  کــه 
هسته ای و چه در حوزه رفع تحریم ها باید 
بــه صورت یک بســته حل و فصل شــوند. 
گمان می کنیم اگر در این شرایط حساس 
مذاکــرات در ویــن، امریــکا و طرف هــای 
غربــی، واقع بینانــه عمل نکننــد، به طور 
قطع مسئول شکست احتمالی مذاکرات 
خواهند بود. امیرعبداللهیان این هشــدار 
را هم داد که مسئولیت شکست احتمالی 
مذاکرات با امریکاست. دبیر شورای عالی 
امنیت ملی در همین خصوص نوشــت: 
توانمندی صلح آمیز هسته ای ایران باید 
چون شمشیر داموکلس همواره بر بالای 
ســر عهدشــکنان باقی بماند تا تضمینی 

واقعــی برای اجرای تعهداتشــان باشــد. 
ســال ۹۷ و پس از خروج امریکا از برجام، 
بهتر بود کــه مطابق تدبیر رهبــری از این 
»تضمیــن ذاتــی« بیشــتر و تأثیرگذارتــر 

استفاده می شد.
ë واشنگتن مانع تبادل زندانیان

نکتــه جالب اینکه در میانــه مذاکراتی 
که مســأله تضمین از اصلی ترین مسائل 
اختلافــی اســت، رابــرت مالــی در توئیتی 
و  امریکایــی  آزادی جاسوســان  خواســتار 
بیگانه شد و از ایده خود برای حل مسائل 
کلیــدی مذاکــرات ســخنی نگفــت. ایــن 
درحالی اســت کــه خبرنگار ســی ان ان نیز 
در مصاحبه خود از وزیر خارجه کشورمان 
مسأله آزادی نازنین زاغری را پیگیری کرد 
و بــا این واکنــش امیرعبداللهیــان روبه رو 
شــد: برای ما موضوع تبادل زندانیان یک 
موضوع کاملاً انســانی است. سال گذشته 
نیز توافقی صورت گرفت که بر مبنای آن 
قرار بود زندانیــان، جدا از مقوله مذاکرات 
در ویــن، مــورد تبــادل قــرار گیرنــد. حتی 
در لیســت تبــادل زندانیان، نــام فردی که 
شــما از او اســم بردیــد نیــز قــرار داشــت. 

امــا متأســفانه در دقیقــه ۹0 امریکایی هــا 
اعلام کردنــد که تمامــی موضوعات باید 
در قالــب یک بســته کامل دیده شــود، لذا 
تبادل صورت نگرفت. شــاید امریکایی ها 
علاقه منــد هســتند کــه موضــوع تبــادل 
زندانیان را نیز به عنوان بخشی از مذاکرات 
در ویــن در نظــر بگیرنــد، امــا مــا معتقــد 
هســتیم که ایــن موضوع، انســانی اســت 
و جــدا از گفت وگوهــای ویــن می توانــد به 
عنــوان یک اقدام فــوری مــورد توجه قرار 

گیرد.
ë ارزیابی سایر کشورها از مذاکرات

انریکه مورا، معاون مســئول سیاســت 
ایــن  اروپــا و نماینــده  اتحادیــه  خارجــی 
اتحادیه در مذاکرات وین، دیروز سه شــنبه 
دربــاره وضعیت جــاری ایــن گفت و گوها 
اظهارنظر کرد و نوشــت: »مذاکرات وین، 
برجــام در یک لحظه سرنوشت ســاز قرار 
دارد. پــس از ده مــاه مذاکــره، ما بــه پایان 
نزدیک می شــویم. نتیجه هنوز مشخص 
نیست. مسائل کلیدی باید برطرف شود. 
امــا همــه هیأت ها بــه طور کامــل تعامل 
دارنــد. کار فشــرده درهتل کوبــورگ ادامه 
دارد.« با وجود اینکه مورا نیز معتقد است 
که مســائل کلیدی حل نشــده باقی مانده 
اما میخائیل اولیانوف نماینده روســیه در 
ســازمان های بین المللی مســتقر در وین 
اتریــش، در توئیتــی اعــلام کــرد مذاکرات 
وین در آستانه عبور از خط پایان است. این 
دیپلمات روس نوشت: با آقای انریکه مورا 
هماهنگ کننده اتحادیه اروپا در مذاکرات 
ویــن دیــدار داشــتم. در مــورد وضعیــت 
فعلی مذاکرات تبادل نظر کردیم. ظاهراً 
مذاکــرات بــرای احیای برجام در آســتانه 

عبور از خط پایان است.

 گروه سیاسی/ کوچی، عضو کمیسیون مشترک طرح صیانت اظهار داشت: معاونت قوانین 
در نامه ای از رعایت نشدن آئین نامه داخلی در فرایند بررسی طرح صیانت خبرداد و تاکید 
کرده که آنچه در جلســه امروز کمیســیون مشترک رای گیری شده  متفاوت از طرحی است 
که از صحن علنی مجلس به این کمیسیون ارجاع شده و اساسا نباید مبنای رسیدگی و رای 
گیری در کمیسیون قرار می گرفت. وی افزود: قرار بوده کمیسیون، موادی که براساس حکم 
رهبر انقلاب در صلاحیت شورای عالی فضای مجازی است را استخراج و مطابق مصوبه 
شورای عالی آن دسته از مواردی که در صلاحت تقنینی مجلس است را تصویب کند اما آن 
چه تصویب شده مطابق با این موارد نیست. این نماینده مجلس همچنین اظهار داشت: 
اگر کمیسیون بنا داشت متن ارجاع شده از صحن علنی را تغییر دهد تنها راه آن استفاده 
از ماده 142 آئین نامه داخلی و ارجاع به مرکز پژوهش ها بود اما این موضوع تحقق نیافته 
و لذا در رای گیری کلیات طرح، قانون آئین نامه مجلس رعایت نشده است. به دلایل ذکر 
شده و این که مصوبه اخیر متفاوت از طرح ارجاعی به این کمیسیون است، آنچه رای گیری 

شده امکان بارگذاری درسامانه قوانین مجلس را ندارد و نمی تواند مبنا قرار گیرد.
کلیات طرح »نظام تنظیم مقررات خدمات فضای مجازی« در نشست دیروز کمیسیون 
مشــترک با 1۸ رأی موافق و تنها یک رأی مخالف به تصویب رســید. این طرح که از آن به 
عنوان طرح »صیانت از فضای مجازی« یاد می شود، در ماه های اخیر جنجال های زیادی 

به پا کرد.
اعضای کمیســیون مشــترک در حالــی به کلیات طــرح صیانت رأی موافــق دادند که 
مجلس در بحبوحه بررســی لایحه بودجه 1401 قرار دارد و قانوناً نمی تواند طرح یا لایحه 
دیگــری را مورد رســیدگی قرار دهد. در مــاده 1۸۳ آیین نامه داخلی مجلــس درباره اداره 
جلســات در زمان بررسی لایحه بودجه آمده: »جلسات مجلس برای رسیدگی به بودجه 
ســالانه باید بلاانقطاع در کلیه ایام هفته غیراز جمعه و تعطیلات رســمی، حداقل روزى 
چهار ســاعت منعقد گردد و تا موقعی که شــور و مذاکره پایان نیافتــه و رأى مجلس أخذ 
نشده است از دستور خارج نمی شود و هیچ لایحه یا طرح دیگر نمی  تواند مطرح باشد.«  
هرچنــد این طرح در صحن علنی بررســی نشــده اســت اما از آنجا کــه در قالب اصل ۸۵ 
قانون اساســی به کمیســیون مشــترک ارجاع شــده، گفته می شــود که بررســی طرح ها در 
کمیســیون های مشــترک مانند صحن مجلس خواهد بود و ماده 1۸۳ آیین نامه داخلی 
مجلــس در مــورد آن صدق می کند.  رضا تقی پور رئیس کمیســیون مشــترک در جلســه 
دیروز این کمیســیون به انتقاد از مخالفان طرح صیانت پرداخت و گفت: کاهش سرعت 
اینستاگرام هیچ ارتباطی به این طرح ندارد. کسانی که این ادعا را مطرح می کنند، حرفشان 

بیشتر شبیه شوخی و مزاح است.
ë مصوبات مهم مجلس

گفتنی است پنجمین جلسه بررسی جزئیات بودجه سال 1۴01 در بخش درآمدی در جلسه 
علنی نوبت صبح دیروز مجلس به ریاست محمدباقر قالیباف برگزار شد. در این جلسه، رئیس 
مجلس پیشنهاد نمایندگان در خصوص اعطای سهام عدالت به جاماندگان را به کمیسیون 
تلفیق ارجاع داد و خواســتار بررســی کارشناســانه این موضوع در کمیســیون تلفیق با حضور 
نمایندگان کمیسیون اقتصادی و دولت شد. در جریان بررسی بخش درآمدی لایحه بودجه 
1۴01، نمایندگان به صندوق توسعه حمل و نقل اجازه دادند جهت تکمیل یا احداث طرح های 
بخــش حمــل و نقل با تأســیس صنــدوق پروژه نســبت به جمــع آوری منابــع از بخش های 
غیردولتی اقدام کند. در ادامه بررسی های بودجه ای روز گذشته مجلس،  نمایندگان تصویب 
کردند که سازمان زندان ها با فروش یا واگذاری املاک تا سقف 2 هزار میلیارد تومان در جهت 
رفع مشکلات زیرساختی و افزایش امنیت کسب درآمد کند. نمایندگان همچنین در مصوبه ای 
سقف تسهیلات تأمین مالی خارجی )فاینانس( برای طرح های دولتی و غیردولتی را معادل 
ریالی ۳0 میلیارد یورو تعیین کردند. در مصوبه ای دیگر به دولت اجازه داده شد تا مبلغ پنج 
میلیارد دلار وام از دولت روســیه برای طرح های تملک دارایی سرمایه ای اخذ کند. همچنین 
مقرر شــد که دولت می تواند ســقف دو میلیارد یورو کمک های بلاعوض بین المللی از سوی 
مؤسسات و سازمان های بین المللی برای جلوگیری از حوادث طبیعی و طرح های توسعه ای 
کشور دریافت کند. نمایندگان همچنین در نشست علنی عصر روز گذشته در بررسی جزئیات 
بخش درآمدی لایحه بودجه 1۴01 کل کشور با ارجاع  بند الحاقی ۵ تبصره ۴ به کمیسیون تلفیق 
موافقت کردند. این بند که از ســوی کمیســیون تلفیق به لایحه بودجه الحاق شده بود، بانک 
مرکزی را مکلف می کرد 2 میلیون میلیارد ریال ظرف یک ماه پس از تصویب بودجه از طریق 
بانک های عامل به طرح های نیمه تمام اختصاص دهد. نمایندگان به دولت اجازه دادند تا 
نســبت به تأمین مالی طرح های عمرانی راهبردی ظرف مدت یک ماه از طریق بازار بورس 
اقدام کند. نمایندگان همچنین مصوب کردند که سرمایه  گذاری  مردم در طرح های زیربنایی 

از مالیات معاف شود.

ابطال رای کلیات طرح صیانت 
توسط معاونت قوانین مجلس

گروه سیاســی/  ســخنگوی دولت با اشــاره به 
اینکــه ناکارآمــدی سیاســت ارز ترجیحــی و 
عوارض آن مانند ناعدالتی ها، رشد نقدینگی 
و تورم چند ســاله اخیر برای همه مشــخص 
شــده است، گفت: ارز ترجیحی یک سیاست 
اقتصادی ناکارآمد بوده و هســت که استمرار 
آن یعنی اســتمرار تورم سرســام آور سه سال 
اخیــر، اســتمرار رانــت و اســتمرار هدررفــت 
خبرنــگار  گــزارش  بــه  کشــور.  ارزی  منابــع 
»ایــران«، علی بهادری جهرمی روز گذشــته 
در نشست هفتگی خود با خبرنگاران، با بیان 
اینکه دولت در لایحه بودجه راهکار بازتوزیع 
ایــن یارانــه را مشــخص کــرده اســت، افزود: 
مقام هــای دولــت همچــون رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه با حضور در مجلس، راهکار 
دولت بــرای بازتوزیع این یارانه را مشــخص 
کردنــد، امــا کمیســیون تلفیق نــگاه دیگری 
داشــت. وی با بیان اینکه درباره معایب این 
روند میان دولت و مجلس اتفاق نظر وجود 
دارد و آنچه محل بحث اســت، شــیوه توزیع 
یارانــه میــان مردم اســت، اضافه کــرد: هنوز 
این مورد تصویب و قطعی نشــده است. این 
موضوع همچنان در دســت بررســی است و 
بند مربوط به این مسأله نیز با نظر نمایندگان 
به کمیســیون تخصصــی ذیربط بازگشــت و 
دولــت منتظر نظــر نهایــی مجلــس در این 
زمینه اســت. ســخنگوی دولت با بیان اینکه 
درصورت مکلف شدن دولت به استمرار این 
سیاســت در ســال آینده، باید منابع کافی در 
حــدود 1۸ میلیارد دلار تأمین شــود، تصریح 
کرد: هر تصمیمی که مجلس بگیرد، دولت 
نیز در همان چهارچوب عمل می کند، یا اگر 
منابعی پیش بینی شود، دولت چهارچوب و 

شیوه هایی برای توزیع آنها خواهد یافت.
ë سفر قطر ارتباطی با وین ندارد

بهادری جهرمی در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر ارتباط ســفر رئیس جمهور به کشــور قطر 
با مذاکرات وین و عربســتان سعودی، اظهار 
کرد: سفر رئیس جمهور به قطر هیچ ارتباطی 
با مذاکرات وین یا مذاکرات با عربستان ندارد 
و آنها در مســیرهای خود در جریان هســتند. 
وی با اشــاره به اینکه در ســفر رئیس جمهور 
به قطر تلاش می شــود ضعف های گذشــته 
در زمینه گردشــگری و تجارت برطرف شود، 
ادامه داد: در گذشته این تجربه را داشتیم که 
برای گســترش صادرات مواد غذایی به قطر 
بهره برداری خوبی نشــد، این سفر هم برای 
بهره برداری از این ظرفیت ها است که در این 
زمینه وزرای دولت مکلف به پیگیری ســریع 
اسناد همکاری امضاشده در این سفر شدند.

ë  9 بنــد اعامــی رهبــر انقــاب؛ چهارچوب
مذاکرات وین

اینکــه  بــه  پاســخ  ســخنگوی دولــت در 
برخــی منتقدان دولــت را متهم می کنند که 
در ویــن، دنبــال مذاکره به هر قیمتی اســت، 
گفــت: رویکرد دولت در قبــال مذاکرات، گره 

نــزدن زندگی مــردم به میــز مذاکــرات بوده 
است، اساساً دولت تلاش کرده است مسائل 
مختلف را به صورت متوازن و براساس سهم 
هــر مســأله در زندگی مــردم دنبال کنــد و به 
همین دلیل اســت که امروز شــاهد صادرات 
نفت و بازگشت ارز به کشور هستیم. بهادری 
جهرمی با بیان اینکه به رغم اینها، مذاکرات 
ویــن پیشــرفت قابل توجهی داشــته اســت، 
تصریح کــرد: چند موضوع انــدک، اما مهم 
باقی مانده اســت کــه نیازمند تصمیم گیری 
طرف مقابل اســت، زیرا باید در عمل نشان 
دهد که به دنبال رفع تحریم ها و بهره مندی 
مــردم از مزیت هــای توافقات قبلی اســت و 
در این زمینه باید تضمین بدهد. ســخنگوی 
دولــت گفــت: دولــت در ایــن مســیر ذره ای 
چهارچــوب  و  داشــت  نخواهــد  انحــراف 
مذاکــرات آقــای باقری در ویــن، همان ۹ بند 
اعلامــی رهبــر انقلاب اســت و دولــت از این 

مسیر تخطی نخواهد کرد.
ë جشنواره فیلم فجر تکریم شهدا بود

بهــادری جهرمــی در پاســخ بــه ســؤال 
»ایران« درباره حواشی ایجاد شده نسبت به 
جشــنواره فیلم فجر و موضع رئیس جمهور 
در این باره، اظهارکرد: جشــنواره فجر امسال 
یک متن و مقدار کمی حاشــیه داشت؛ فیلم 
»موقعیــت مهــدی« اثــر فاخــری اســت که 
متن جشــنواره بود و این آثــار فاخر نمایانگر 
جایگاه و اهمیت شــهیدان در کشــور اســت. 
ســخنگوی دولت با بیــان اینکه جشــنواره ها 
بعضاً با حواشی همراه است، ادامه داد: متن 
اصلی جشنواره امسال تکریم شهدای دفاع 
مقــدس، شــهدای هســته ای و شــهدای ترور 
بود که در این میان یک حاشــیه هم داشــت 
کــه طی آن، یک نویســنده مطالبی را مطرح 

کــرد که بعد، هم خــودش و هم متولیان آن 
فیلم، عذرخواهی کردنــد و وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی  و برخی روحانیون هم واکنش 
کامل نشان دادند. وی با اشاره به عذرخواهی 
عوامــل فیلــم، از خیرخواهــی روحانیونی که 
دغدغــه مســائل فرهنگــی دارنــد قدردانــی 
کرد و گفــت: نباید اجازه داد حاشــیه بر متن 
ســایه بیندازد و آثار فاخری که تولید شده اند 
به چشــم نیایند و رویکــرد فــردی را نباید به 

جامعه هنری تعمیم داد.
ë زیرساخت ناکافی، علت کُندی اینترنت

ســخنگوی دولت در ادامه این نشســت، 
کُنــدی ســرعت اینترنــت بویــژه در اینترنت 
ثابت را مربوط به پیک کرونا دانست و گفت: 

بــه دلیــل افزایش مصــرف اینترنــت در این 
مــدت، شــاهد اختــلال در آن بوده ایــم. وی  
اضافه کرد:  اختلال ایجاد شــده ناشــی از آن 
اســت که زیرســاخت های موجــود در پهنای 
بانــد و بویــژه اینترنت ثابت متناســب با نیاز 
امروز کشــور نیســت و توانایی پاسخگویی در 

این پیک کرونا را ندارد.
ë نگاهی به عملکرد 6ماهه دولت

بهادری جهرمی در ابتدای این نشســت، 
با نگاهــی کوتاه بــه عملکرد دولــت مردمی 
و عدالت محــور آیــت الله رئیســی در 6 مــاه 
مهم تریــن  از  یکــی  آن،  فعالیــت  نخســت 
وعده هــا و نگاه های دولت مردمــی را تغییر 
فضــای گفتمانــی حاکم بــر دولت با نــگاه و 
رویکــرد مردم محور خواند و گفــت: برگزاری 
1۵ ســفر اســتانی فقــط در ۵ مــاه ابتدایــی 
ایــن دولــت، نمایانگــر ایــن اســت کــه در هر 
ماه به طور متوســط ســه سفر اســتانی انجام 
شــده که یک رکوردشــکنی ارتباط مســتقیم 
بــا مــردم و بــه نوعی پیشــانی تغییــر فضای 
گفتمانــی حاکم بــر دولت در نزدیک شــدن 
بــه مــردم محســوب می شــود. وی بــا تأکید 
بــر مبارزه با فســاد و قانون شــکنی بــه عنوان 
یکــی از محورهای عملکرد دولــت مردمی، 
توسعه زیرساخت های الکترونیکی و تقویت 
ســامانه ها و اتصــال ســامانه های مختلــف 
اطلاعاتــی ماننــد بانــک مرکــزی، مالیــات و 
تجــارت و تکمیل و تقویت آنها را زمینه ســاز 
حــذف امضاهــای طلایــی و تجمیع کننــده 
فســاد  از  پیشــگیری  منظــور  بــه  اطلاعــات 
دانســت. بهادری جهرمی همچنین با اشاره 
به ثبات بازار ارزی در سایه مقابله با فساد در 
این حــوزه گفت: ۷00 حســاب بانکی فعالی 
کــه در حــوزه ارز غیر مجازبودند شناســایی و 
مسدود شدند که یکی از اقدامات کمک کننده 

به ثبات بازار ارز بود .

بهادری جهرمی در نشست خبری:

چهارچوب مذاکرات وین، همان 9 بند اعلامی رهبر انقلاب است
سخنگوی دولت در پاسخ به سؤال »ایران« درباره حواشی فیلم فجر: نباید اجازه داد حاشیه بر متن سایه بیندازد

ان
یر

/ ا
ری

صف
اد 

سج
س: 

عک

علــی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در حســاب کاربری خــود در توییتر 
نوشت: »مصرف اینترنت همراه نسبت به سال گذشته ۴0درصد افزایش پیدا 
کرده و سرعت توسعه زیرساخت های ارتباطی کشور متناسب با سرعت رشد 
مصرف کاربران نبوده است.« بهادری جهرمی افزود: »دولت خود را متعهد 
به تأمین اینترنت با کیفیت و پرسرعت برای مردم می داند و گسترش خطوط 

فیبر نوری راهکاری موثر برای افزایش سرعت و رفع اختلال است.«


